
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 10  
 P10-048647/2023 

Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

Zápis  

z 3. jednání Výboru pro životní prostředí, 

které se konalo dne 13. 2. 2023, v budově ÚMČ Praha 10 
 
Přítomní členové výboru: Jaroslav Štěpánek, MBA, Marek Dvořák, BBA, Mgr. et Mgr. Tomáš 
Janík, Ing. Viktor Lojík, Ing. Jana Komrsková, Martin Kostka, Ing. Tomáš Pek, S.E. 
 
Omluvení členové výboru: --- 
Neomluvení členové výboru: --- 
Hosté (viz prezenční listina) 
 
Jednání výboru bylo zahájeno v 17:03 hodin. 
 
Určení ověřovatele: Martin Kostka 
 
Hlasování: pro 5 proti 0 zdržel se 1 
 
Program: navržené body jednání 
 

1) Organizační záležitosti 

2) Informace o čerpání rozpočtu v kapitole 0021 Životní prostředí za rok 2022 

3) EIA – „ZEVO Malešice – navýšení roční kapacity spalovaného objemu odpadu a 

rozšíření škvárového hospodářství“ – předběžné vyjádření 

4) Městský okruh stavba č. 0094 v úseku Balabenka – Rybníčky – geologický průzkum 

5) Problematika odpadových nádob na veřejných prostranstvích (separace + směsný 

odpad) 

6) Systém nahlašování podnětů na veřejných prostranstvích 

7) Informace o akci Společně ukliďme Prahu 10 

8) Informace o průběhu akce Revitalizace parku na Solidaritě – severní část 

9) Různé + iniciativní členů VŽP 

 
Popis průběhu jednání 
 
Předseda Výboru přivítal členy, Ing. Maršálka (radní pro životní prostředí a udržitelnost a 
MA21) a stálé hosty z OŽP. 
 
Členové hlasovali o navrženém programu. 
 
Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 
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1) Organizační záležitosti 

J. Štěpánek, MBA udělil slovo  Ing. Maršálkovi, aby členy krátce seznámil s Programovým 
prohlášením RMČ za oblast Životní prostředí a udržitelnost a místní Agenda 21. Ing. Maršálek 
členy výboru seznámil se sjednotlivými úkoly, které si rada v této oblasti stanovila. Sdělil, že je 
v plánu mimo jiné aktualizovat standardy úklidu veřejných prostranství a péče o 
zeleň(vypsáním nového VŘ na dodavatele úklidu ulic a veřejného prostranství), založit nová 
uliční stromořadí a květnaté louky, dokončit revitalizaci severní části parku Solidarita, 
podporovat kompostování a zahradničení a ekoosvětu a environmentální výchovu obecně 
nebo adaptační opatření ke zmírňování klimatické změny.  
 
Celé znění je dostupné na webu MČ Praha 10:  
https://praha10.cz/vedeni-a-sprava-mc/rada-mc/zakladni-informace/programove-
prohlaseni 
 
V 17:09 přišel Ing. Pek, S.E. 
 
Na závěr zmínil, že v rámci Agendy 21 patří MČ Praha 10 mezi 3 nejlépe hodnocené MČ a i 
v tomto volebním období bude snaha toto hodnocení udržet. 
 
Ing. Komrsková poukázala na absenci rozšíření parku J. Karena v programovém prohlášení, o 
kterém se diskutovalo na minulém jednání. Ing. Maršálek zodpověděl, že z kapacitních důvodů 
programové prohlášení neobsahuje všechny parkové plochy. Konkrétní park disponuje 
majetkoprávními problémy na straně MHMP, komunikace s občany proběhla. Proces bude 
pokračovat participací s veřejností a diskuzí s vedením MČ Praha 3 a bude navazovat na 
plánované rozšíření nedalekého Malešického parku. 
 
Bc. Pecánek zopakoval informaci z minulého jednání, že je nepsaným pravidlem MČ 
aktualizovat žádosti o svěření pozemků zasláním novému zastoupení MHMP. Toto je v gesci 
odboru KHA. 
 
Ing. Komrsková se dotázala, zda se vhodné lokality na založení květnatých luk budou na VŽP 
vybírat, bylo řečeno, že ano. 
 
Ing. Pek, S.E. se dotázal na cenu osiva na květnaté louky, neboť dříve byly velice drahé. Bc. 
Pecánek zodpověděl, že osivo jsme dostali darem od ČZU, přesnou cenu neznáme. Dřívější 
vysoká cena byla zapříčiněna i zhoršenou dostupností, nyní bude vyšší než obvyklé osivo, ale 
ne tak rozdílně. 
 
Ing. Komrsková, zastupitelka MHMP, nabídla spolupráci s MČ P10. Předseda VŽP a uvolněný 
radní za oblast ŽP nabídku kvitovali. 
 
 
2) Informace o čerpání rozpočtu v kapitole 0021 Životní prostředí za rok 2022 
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J. Štěpánek, MBA bod uvedl a předal slovo Bc. Pecánkovi. Za oblast neinvestic je každý rok 
čerpána podobná částka, v loňském roce přes 94 %, neboť jsou uzavřeny smlouvy. Největší 
finanční prostředky zahrnuje údržba DH, úklid chodníků a údržba zeleně. Dále sem patří provoz 
areálu Gutovka, nákup doprovodného materiálu (stromy, keře, osivo, barvy, lavičky, koše…), 
nákup ostatních služeb, ekoosvěta, adaptační opatření (mlžítka). V loňském roce vzrostly 
náklady na údržbu DH, letos návrat ke standardu. 
Za oblast investic bylo čerpáno přes 34 % z důvodu zrušení 1. soutěže na Revitalizace parku 
Solidarita – severní část. Bylo zrealizováno DH Malinová – Chrpová a DH Přípotoční, na DH 
Přípotoční byla získána dotace z MHMP. V rámci Mojí stopy bylo dokončeno DH Ke Skalkám a 
mlatové cesty na Skalce. 
 
Ing. Komrsková informovala ohledně rozpočtu na rok 2023, kde byla v položce Revitalizace 
parku Solidarita částka ponížena o předpokládanou ponechanou dotaci, dle Ministerstva 
financí byla položka špatně narozpočtována. Bude dále řešeno na Finančním výboru.  
 
Ing. Pek S.E. se dotázal na souvislost s rozpočtem na rok 2022, informace patří do bodu Různé.  
 
Ing. Maršálek doplnil, že rozpočet na rok 2022 byl řešen stejným způsobem.  
 
Bc. Pecánek na závěr informoval, že OŽP nebude čerpat z jiných položek pro případné vykrytí 
částky. 
 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/3/1. 
 
Hlasování: pro 7 proti 0 zdržel se 0 
 
 
3) EIA – „ZEVO Malešice – navýšení roční kapacity spalovaného objemu odpadu a rozšíření 

škvárového hospodářství“ – předběžné vyjádření 

J. Štěpánek, MBA bod uvedl a předal slovo Ing. Maršálkovi. O problematice se hovořilo již na 
minulém jednání v bodě Různé. Přestavba podléhá celkové dokumentaci EIA, pravděpodobně 
proběhne i veřejné projednávání. ZEVO Malešice požádalo o předběžné vyjádření, odpověď 
odešla ze strany OŽP. Z důvodu lhůty nebylo nejprve projednáno na VŽP, avšak, nejedná se o 
závazné vyjádření (vyjádření k nejasnostem, připomínky k doplnění). Dotazy směřovat na Ing. 
Noska nebo Bc. Pecánka. Bod bude zařazen na jednom z dalších jednání včetně prezentace od 
oznamovatele. 
 
Proběhla diskuse. 
 
Mgr. et Mgr. Janík podpořil přesun škvárového hospodářství směrem na jih. Kapacita 460 000 
t je nadnesena, reálně se využije cca 400 000 t. Ing. Nosek zmínil vyjádření z roku 2019, kde 
byl požadavek na navýšení na 394 000 t  a kapacita zatím nebyla využila. V současné době jsou 
v provozu 3 kotle, plán je vybudovat jeden náhradní pro pokrytí případného výpadku. 
 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/3/2. 
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Hlasování: pro 7 proti 0 zdržel se 0 
 
 
 
 
4) Městský okruh stavba č. 0094 v úseku Balabenka – Rybníčky – geologický průzkum 

J. Štěpánek, MBA bod uvedl a předal slovo Bc. Pecánkovi. Bylo přestaveno několik 
variant, reálně jsou proveditelné pouze var. č. 3 (šachtou pomocí jeřábu) a č. 5 (pozvolný sjezd 
do štoly).  
 
J. Štěpánek, MBA zmínil, že jeřáb by byl v místě umístěn 2-3 roky a dojde k ovlivnění dopravy. 
Jsou zde veškeré inženýrské sítě, před zahájením je nutné přeložení. 
 
Ing. Maršálek informoval, že situace bude řešena i v Komisi pro dopravu a je možno se 
nepřiklonit k žádné variantě. Bylo by vhodně přidružit s revitalizací Malešického náměstí, 
prozatím není v dokumentaci zahrnuto, neboť se přímo území nedotýká. 
 
Ing. Nosek upozornil na neúnosnou dopravní situaci na Počernická/ Dřevčická, kde je před 
autobazarem výkop a zejména v ranních hodinách se tvoří dlouhé kolony. 
 
M. Dvořák, BBA upřednostnil variantu, která méně omezí parkování. Ing. Lojík doplnil, že 
situace je podobná. 
 
Ing. Maršálek zmínil, že MČ je schopna najít adekvátní, avšak placenou náhradu. Nyní se 
v lokalitě parkuje mnohdy na nelegálních místech, do budoucna není žádoucí. 
 
Ing. Nosek se dotázal, zda byla v návaznosti řešena tram linka, bylo zodpovězeno, že projekt 
je v koordinaci s Dopravním podnikem. Dále v ulici Káranská proběhne rekonstrukce 
vodovodu, nutno tedy počítat s výkopy na více místech. 
 
Ing. Lojík preferoval var. č. 3., z hlediska ŽP, technického řešení + je dál od obytné zástavby. 
Mgr. et Mgr. Janík souhlasil, že var. č. 3 je z pohledu ŽP příhodnější.  
 
Bc. Pecánek zmínil, že představitelé záměru o něco více preferovali svážnou cestu. 
 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/3/3. 
 
1) Hlasování: pro 5 proti 0 zdržel se 2 
 
2) Hlasování: pro 7 proti 0 zdržel se 0 
 
V 18:04 odešel Ing. Pek, S.E. 
 
 
5) Problematika odpadových nádob na veřejných prostranstvích (separace + směsný odpad) 
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Ing. Kaštovský informoval, že se MČ zaměří na černé popelnice, které stojí na veřejných 
plochách. V souladu s vyhláškou hl. m. Prahy o odpadech MČ P10 vyzývá vlastníky na 
přemístění do vnitrobloku nebo do speciálního prostoru (ohrádky…). V únoru byl v měsíčníku 
P10 problematice věnován článek.  
Nádoby na tříděný odpad jsou umisťovány se souhlasem vlastníka komunikace a se souhlasem 
silničního úřadu (slouží veřejnému zájmu pro spádovou oblast). Čistotu kolem nádob zajišťuje 
svozová firma, většinou 3 – 7 x týdně, v ulici Kodaňská a Moskevská 2x denně. 
 
Ing. Maršálek doplnil, že se hledají možné rezervy, např. cestou vlastní separace pro BD, které 
mají popelnice uvnitř, stejné prověřit i u BD MČ P10. Sníží se vytížení černých popelnic a snížení 
poplatku za četnější vývoz. 
 
Ing. Lojík se dotázal, zda se týká i sídlišť, kde není prostor, Bc. Pecánek zodpověděl, že v těchto 
lokalitách lze řešit ohrádkou. Bc. Pecánek doplnil, že zatím není legislativně vyřešeno, jak 
jednat v případech, když není možné kontejnery umístit uvnitř ani formou ohrádky či jiného 
opatření. 
 
M. Dvořák, BBA. se dotázal, zda MČ P10 využívá technologii hlášení naplnění kontejnerů. 
Separace je v gesci MHMP a podzemní kontejnery mají čipy, které jsou schopny přivolat vývoz 
v případě naplnění. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
6) Systém nahlašování podnětů na veřejných prostranstvích 

Ing. Maršálek informoval, že v materiálech byl výčet možností včetně základní statistiky. Dojde 
úpravě systému MMS, které využívají zejména starší generace. Na webu MČ je záložka: 
HLÁŠENÍ ZÁVAD, všechny komponenty budou funkční do konce měsíce. Informace budou též 
v měsíčníku P10 a na webu. 
 
V 18:24 odešla Ing. Komrsková.  
 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/3/4. 
 
Hlasování: pro 5 proti 0 zdržel se 0 
 
 
7) Informace o akci Společně ukliďme Prahu 10 

Ing. Maršálek podotkl, že akce probíhá s dlouholetou podporou, letošní hlavní termín je 1. 4. 
2023. Ing. Kaštovský informoval, že MČ zajišťuje pomůcky a svoz odpadu, svozové společnosti 
letos zdarma poskytnou 6 ks velkokapacitních kontejnerů. Ing. Maršálek doplnil, že 31. 3. 2023 
proběhne úklid zaměstnanců ÚMČ Praha 10. 
 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/3/5. 
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1) Hlasování: pro 5 proti 0 zdržel se 0 
 
2) Hlasování: pro 5 proti 0 zdržel se 0 
 
8) Informace o průběhu akce Revitalizace parku na Solidaritě – severní část 

Bc. Pecánek informoval, že počátek prací po zimní pauze je 20. 2. 2023 (dle počasí), hlavní 
stavební práce cca od konce března. Dokončení do konce května. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
9) Různé + iniciativní členů VŽP 

Mgr. et Mgr. Janík 
 setkání se spolky ŽP – 21. 3. 2023 
 Park Ivana Jilemnického – úprava cestní sítě (S směrem od přechodu ne – kořeny, z L 

strany diskuse možná) 
 

M. Kostka 
 sportovní a kulturní akce – auta na trávníku, MP neřeší 

 
M. Dvořák, BBA 

 jednání se sponzorem fitness workoutu 
 

 J. Štěpánek, MBA 
 parkování na trávě – Dle MP řeší, kdo pronajímá pozemky 
 P6 – MP akce 12 – 13 h 1500 přestupků 

 
Bc. Pecánek 

 monitorovací auta nyní kontrolují jen zóny, do budoucna vše 
 přestupková agenda: MHMP – odvolací orgán: Ministerstvo dopravy (chtějí předat na 

jednotlivé MČ) 
 
V 18:43 odešel M. Dvořák, BBA. 
 
Ing. Maršálek 

 zjistit počet přestupků stání v zeleni 
 2 dodavatelé (úklid a zeleň) chtějí navýšení finančních prostředků, právní konzultace: 

nevyhověno 
 31. 1. 2023 setkání s veřejností  - kácení topolů (Stará škola) – výsadba na podzim 2023, 

info v předstihu – vzor cedulky do budoucna 
 DH – tabulka na příštím jednání 
 podnět občana– umístění laviček Skalka 
 podnět občana – nepořádek na parkovišti u Billy – vyřešeno 
 Dopravní komise – zpevnění parkoviště u Billy 
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 Park Pod Rapidem – od STA, jednání s velvyslancem z Izraele (ul. Ruská, občanka se 
odstěhovala do Izraele a přeložila dílo K. Čapka do hebrejštiny) – pamětní deska v parku 
nebo na domě, kde žila (Komise místopisná) 

 informace o ceduli Přikrmování ptáků Hamerský rybník – leták 
 

Jednání bylo ukončeno v 19:01 hodin. 
 
Součástí tohoto zápisu jsou usnesení výboru č. VŽP3/1, VŽP/3/2, VŽP/3/3, VŽP/3/4, VŽP/3/5. 
 
Přílohy:  
č. 1 Prezenční listina 
 
 
 
 
 
 
Martin Kostka 
jméno a podpis ověřovatele 
 

Jaroslav Štěpánek, MBA 
jméno a podpis předsedy 

 
 
 
 
Bc. Martin Pecánek 
jméno a podpis TAJ výboru 
 
 
15. 2. 2023 
datum vyhotovení zápisu 
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USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/3/1 

ze dne 13. 2. 2023                                                                                                                       

Výbor pro životní prostředí  
 

 BERE NA VĚDOMÍ  

informaci o čerpání rozpočtu v kapitole 0021 Životní prostředí za rok 2022 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 7 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 
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umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

 

USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/3/2 

ze dne 13. 2. 2023                                                                                                                       

Výbor pro životní prostředí  
 

 BERE NA VĚDOMÍ 

předběžné vyjádření k možnému navýšení roční kapacity spalovaného objemu odpadu  
a rozšíření škvárového hospodářství z provozu ZEVO Malešice 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 7 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 

 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 



MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 10  
 P10-048647/2023 

Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

 

USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/3/3 

ze dne 13. 2. 2023                                                                                                                       

Výbor pro životní prostředí  
 

 1) DOPORUČUJE RMČ P10 

souhlasit s variantou č. 3 pro provádění geologického průzkumu v rámci přípravy stavby 
Městského okruhu stavba č. 0094 v úseku Balabenka – Rybníčky – vertikální šachta 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 5 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 2 „ hlasů členů výboru. 

 

 2) DOPORUČUJE RMČ P10 

 požadovat po hl. m. Praha kompenzační opatření za zhoršení životních podmínek v oblasti 
dotčené prováděním geologického průzkumu – Malešické náměstí a okolí 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 7 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 

 
 
 
 

 

 
 
 
 

 

 

 



MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 10  
 P10-048647/2023 

Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

 

USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/3/4 

ze dne 13. 2. 2023                                                                                                           

Výbor pro životní prostředí  
 

 BERE NA VĚDOMÍ 

úpravu systému nahlašování podnětů 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 5 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 

 
 
 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 10  
 P10-048647/2023 

Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

 

USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/3/5 

ze dne 13. 2. 2023                                                                                                           

Výbor pro životní prostředí  
 

 PODPORUJE 

zapojení MČ Praha 10 do akce Společně ukliďme Prahu v roce 2023 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 5 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 PODPORUJE 

zapojení ÚMČ Praha 10 do akce Společně ukliďme Prahu v roce 2023 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 5 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 

 
 
 
 

 

 
 


